
  

Protokół nr 18/17 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej w dniu 21 grudnia 2017 r. 

 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 

10:40. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy. Na posiedzeniu 

obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, nieobecna Anna 

Kulesza (lista obecności Zał. Nr 1),  5 członków Komisji Oświaty Kultury i Spraw 

Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1) i 5 członków Komisji Rewizyjnej (lista obecności 

Zał. Nr 1).  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski, Skarbnik Gminy 

- Gabriela Mioduszewska i Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska. 

Ad. 1)  

Otwarcia osiemnastego posiedzenia wspólnego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych dokonała Przewodnicząca tej Komisji Konopka Jolanta. 

Otwarcia osiemnastego posiedzenia wspólnego Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

dokonał Przewodniczący tej Komisji Zakrzewski Dominik Ignacy. 

Otwarcia dwudziestego posiedzenia wspólnego Komisji Rewizyjnej dokonał Przewodniczący 

tej Komisji Szeligowski Wojciech. 

Posiedzenie wspólne wszystkich Komisji otworzyła Dorota Sobol - członek Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych. 

Ad. 2)   
W tym punkcie Pani Dorota Sobol- członek Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 

przedstawiła porządek posiedzenia, który jest jednakowy dla wszystkich Komisji: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjecie protokołu z siedemnastego posiedzenia Komisji w dniu 28 listopada 2017 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

      a/ Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018 – 2029, 

      b/ budżetu gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok, 

      c/  zmian w budżecie gminy, 

5. Przygotowanie planu pracy komisji na 2018 r., 

6.  Przygotowanie planu pracy Rady Gminy na 2018 r. 

7.  Sprawy różne. 

8.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Dorota Sobol poprosiła o uwagi do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Pan Wójt poprosił o zmianę porządku posiedzenia i na początku zrobili sprawy różne, 

ponieważ o 9:30 przyjeżdża do Zambrowa wicepremier Gliński i jestem zaproszony na to 

spotkanie i chciałbym być na tym spotkaniu. A już bez mojej obecności Państwo wyrażą 

opinię na temat uchwał. 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag, więc Pani Dorota Sobol poprosiła o przejęcie 

porządku posiedzenia komisji z zaproponowaną zmianą poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Oświaty został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 



  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Finansów został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 7) 

Pan Wójt poprosił o pytania w tym punkcie. W związku z tym, że członkowie 

poszczególnych Komisji nie mieli pytań, Pan Wójt złożył życzenia świąteczne i opuścił 

posiedzenie komisji. 

Ad. 3) 

W tym punkcie Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych przyjęły protokoły z siedemnastego posiedzenia w dniu 28 listopada 2017 

r. posiedzenia wspólnego Komisji a Komisja Rewizyjna przyjęła protokół z dziewiętnastego 

posiedzenia w dniu 28 listopada 2017 r.  poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska omówiła szczegółowo projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-

2029 (Zał. Nr 3).  

Jednocześnie przedstawiła jeszcze dwie zmiany do WPF polegające na tym, że w wierszu 

2020, czyli 20  rok, poz. 11.5 była kwota 150 tys. a powinna być kwota 200 tys. i wynika to z 

poz. 2.2, bo tam było wpisane wydatki inwestycyjne 200 tys., więc poz. 11.5 musi równać się 

tej kwocie 200 tys. W wierszu w roku 2021 również w poz. 11.5 była kwota 150 600 zł a 

powinna być ta kwota 200 tys. a wynika to z tych wydatków inwestycyjnych. I w poz. 11.1 

była kwota 0,00 a powinna być kwota przewidywana, powinno się wskazać kwotę 

przewidywaną wydatków i wstawiłam tam kwotę 3.820 tys., bo ciężko jest przewidzieć, co 

będzie w 2021 roku. Jest to oczywiście kwota planowana  na podstawie poprzednich 

wydatków z poprzednich lat i w poz. 11.2 też była kwota 0,00 a jest 1.390 tys. Jest to zgodnie 

z art. 227 ust. 1 ustawy o finansach publicznych, czyli WPF obejmuje okres roku 

budżetowego i trzy lata następne, czyli 18, 20, 21.  

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła Uchwałę RIO w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia WPF Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-2029, która jest 

pozytywnie zaopiniowana i w tej uchwale są te zmiany, które wymieniała (Zał. Nr 4). 



  

Pani Skarbnik poprosiła o uwagi i pytania. 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji, Pani Dorota Sobol porosiła o wyrażenie opinii o 

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na 

lata 2018-2029 przez poszczególne Komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-2029  i postanowiono przedłożyć 

materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-2029  i postanowiono przedłożyć 

materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 3). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-2029  i postanowiono przedłożyć 

materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 3). 

Ad. 4b) 
W tym punkcie Pani Skarbnik omówiła szczegółowo projekt uchwały w sprawie budżetu 

gminy na 2018 rok (Zał. Nr 5). Jednocześnie przedstawiła uchwałę RIO (Zał. Nr 6) w 

Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Kołaki 

Kościelne na 2018 rok, która jest pozytywnie zaopiniowana z jedną uwagą. Jest to jeden 

merytoryczny błąd, który w projekcie tej uchwały został sprostowany, a wynika on z naszych 

rezerw, które tworzymy – rezerwa ogólna i rezerwa celowa. W pierwszej wersji projektu tej 

uchwały, w samej uchwale w § 3 było: rezerwa ogólna w wysokości 30 tys. a celowa w 

wysokości 15 tys. z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe, a zgodnie z art. 26 ust. 3 o 

zarządzaniu kryzysowym musimy przeznaczyć w wydatkach 0,5% wydatków budżetowych, 

pomniejszonych o wydatki inwestycyjne, wynagrodzenia i pochodne i obsługę długu. Zostało 

to zmienione i ten § 3 w tym projekcie uchwały brzmi: ogólną w wysokości 18.200 zł, celową 

w wysokości 26.800 zł. Ogólna kwota rezerw nie zmieniła się i wynosi 45 tys. zł. W projekcie 

tej uchwały opisany jest każdy wydatek i poprosiła o pytania. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji. 

Pani Dorota Sobol poprosiła o wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie budżetu 

gminy na 2018 rok poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 

2018 rok  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 



  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 

2018 rok  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 

2018 rok  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie Pani Skarbnik omówiła szczegółowo projekt zmian w budżecie gminy na 

2017 rok. Zwróciła uwagę, że jest to ostatnia uchwała zmieniająca budżet, jest tu dużo zmian, 

bo nawet kwoty, które przenosimy, to jest nawet 100 zł. Ale,  żeby zmieścić się w naszym 

budżecie, to musi być tak robione, a nie inaczej, bo nie ma żadnych zapasów na paragrafach, 

nie stać naszej gminy, żeby utrzymać jakieś rezerwy na paragrafach, żeby mieć to z głowy na 

cały rok. Zwiększenia w tej zmianie budżetowej będą wynosiły 85.341 zł, zmniejszenia 6.400 

zł – zmniejszona dotacja na dożywianie w GOPS-ie. Ogólne zmiany po stronie wydatków: 

zwiększenia o 263.922,95 zł a zmniejszenia na 184.981,95 zł, daje nam per saldo zmian 

78.941 zł, czyli to jest per saldo naszych dochodów, które zostały wprowadzone do tego 

budżetu. Zwiększone są dochody z tytułu najmu, za mało było zaplanowane za wynajem. 

Łącznie jest to 57.500 zł razem z czynszem za  lokale. Zwiększono dochody za sprzedaż 

napojów alkoholowych o 2.800 zł, zwiększyły też się dochody z rezerwy subwencji ogólnej- 

37.341 zł, 2.500  zł zwiększono na odsetkach od lokaty terminowej, 3.900 zł to zwroty 

wydatków za prezesa ZNP, 2.100 zł zwrot kosztów utrzymania dzieci w innej gminie w klasie 

„0”, 4 tys. koszty za korzystanie z wyżywienia w przedszkolu, 13.000 zł to wpływy za dzieci 

z innych gmin, które uczęszczają do naszych przedszkoli, 9 tys. zł to wpływy z opłat za 

oczyszczalnie. To taki jest wzrost dochodów. Po stronie wydatków, to już pomiędzy 

poszczególnymi paragrafami zostało to poprzenoszone, żeby zamknąć rok budżetowy. W tym 

roku zapłacimy ponad 50 tys. do innych gmin za nasze dzieci, które uczęszczają do 

przedszkoli. Gmina miejska Zambrów obciążyła nas za cały rok, a Gmina wiejska Zambrów 

na razie obciążyła nas do sierpnia, to na razie nie wiadomo ile będzie tego obciążenia. Z 

innych gmin dostaniemy około 20 tys. Ponad 7 tys. jest na jedno dziecko, liczy się to z 

wydatków planowanych. Dla niepublicznego przedszkola płacimy 75%. A jeśli chodzi o 

szkoły, to jak nasze dzieci pójdą do innej gminy, to do nas też nie trafi subwencja. Wtedy 

gmina nie zwraca kosztów. Gminy biją się o dzieci, bo za każdym dzieckiem idzie subwencja. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła przedstawianie zmian w budżecie i poprosiła o pytania. 

Członkowie Komisji nie podnieśli dyskusji, więc Pani Dorota Sobol poprosiła o wyrażenie 

opinii o projekcie zmian w budżecie gminy na 2017 rok poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt zmian w budżecie gminy na 2017 rok  

i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



  

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt zmian w budżecie gminy na 2017 rok  

i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt zmian w budżecie gminy na 2017 rok  

i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 7). 

Ad. 5) 

W tym punkcie członkowie poszczególnych komisji przygotowali plany pracy na 2018 rok 

(Zał. Nr 8), które zostaną przedłożone wraz z projektem uchwały do zatwierdzenia na 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 6) 

W tym punkcie wspólnie przygotowano i przyjęto jednogłośnie plan pracy Rady Gminy na 

2018 rok (Zał. 9) i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 7) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych podziękowała i zamknęła 

osiemnaste  posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego podziękował i zamknął 

osiemnaste posiedzenie komisji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął dwudzieste posiedzenie komisji. 

 

 

  Protokołowała 

 

Hanna Dąbrowska 

       Przewodniczący Komisji Finansów  

           i Rozwoju Gospodarczego 

 

                       Dominik Ignacy Zakrzewski 

 

 

                       Przewodniczący Komisji Oświaty,  

                                                                  Kultury i Spraw Społecznych  

                                                          

                                                                                                   Jolanta Konopka                                                     

                            

                Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

  Wojciech Szeligowski 


